
شب رکوردشـــکنی کاپیتان راموس چندان برای او خوب 

پیش نرفت و در حالی که او به همراه اســـپانیا می توانست 

شبی رویایی را برابر نروژ تجربه کند اما گلی که در واپسین 

ثانیه ها دریافت کردند کام او و هواداران لاروخا را تلخ کرد. 

شنبه شـــب و در ادامه رقابت هـــای انتخابی یورو 2020، 

اســـپانیا در زمین نروژ در حالی کـــه با یک گل پیش بود 

 بـــا پنالتی دقیقـــه 4+90 این تیم درنهایت به تســـاوی

یک – یک رســـید تا قطعی شدن صعودش به این تورنمنت 

فعلا به تاخیر بیفتد. 

  به دنبال طلای المپیک

ســـرخیو راموس، کاپیتان اســـپانیا در این دیـــدار برای 

یکصد و شـــصت ونهمین بار با پیراهن ایـــن تیم به میدان 

رفت تا از رکورد ایکر کاســـیاس عبور کرده و بیشترین بازی 

ملی را به نام خود ثبت کند. او در ســـال 2005 نخستین 

بازی ملی اش را برای اســـپانیا انجام داد و در این مدت دو 

قهرمانی یورو و یک بار فتح جام جهانی را به همراه این تیم 

تجربه کرده اســـت. او ماه گذشـــته و پس از اینکه با رکورد 

کاسیاس مساوی کرد گفته بود که هدف ویژه ای را در ذهن 

دارد و پیش از اینکه همانند جرارد پیکه، زوج ســـال های 

اخیرش در اسپانیا، از تیم ملی خداحافظی کند می خواهد 

رکوردی خاص را خلق کند: »رکوردها برای شکسته شدن 

هستند. دوســـت دارم بتوانم همچنان در تیم ملی حضور 

داشـــته باشم و به رکورد 200 بازی ملی برسم. می دانم که 

کار بسیار سختی است اما توانایی رسیدن به آن را دارم.«

راموس در این 168 بازی موفق به زدن 21 گل شـــده و در 

125 بازی نیز برد را تجربه کرده است. او حالا هدفی دیگر را 

نیز دنبال می کند و آن هم حضور در المپیک 2020 توکیو 

به همراه تیم ملی کشـــورش است. هفته گذشته این خبر 

منتشر شـــد که راموس می خواهد طلای المپیک را نیز به 

تـــالار افتخاراتش اضافه کند و به همین دلیل تصمیم دارد 

به عنوان یکی از ســـهمیه های بزرگســـال در کنار تیم زیر 

21 ســـاله های اسپانیا که به تازگی قهرمانی اروپا را تجربه 

کرده اند راهی ژاپن شود. 

البته حضور در این تورنمنت برای راموس که 33 سال دارد 

کمی مشکل ساز خواهد بود چراکه او در پایان فصل باید در 

یورو 2020 حضور داشـــته باشد و پس از آن نیز اگر راهی 

المپیک شود فرصتی برای استراحت نخواهد داشت و بین 

دو فصل باید حضور در دو تورنمنت سنگین را تجربه کند. 

  انگیزه جدید

مورنو، ســـرمربی تیم ملی اسپانیا در مورد تصمیم راموس 

می گوید: »من بـــا او درباره احتمال حضورش در المپیک 

صحبت نکرده ام. به عنوان یک فوتبالیست این به تصمیم 

خودش بســـتگی دارد. راموس می خواهد  انگیزه و هدف 

جدیدی را برای خودش ایجاد کند. پس از بردن همه جام ها 

سخت است که همچنان با انگیزه باشی. او هر روز با تمام 

وجود در تمرینات حاضر می شود و هنوز هم روزهای خوبی 

را در پیـــش دارد.« راموس روز 26 مارس 2005 در دیدار 

برابر چین برای نخســـتین بار پیراهن تیم ملی را پوشید که 

ایـــن دیدار با برتری 3 بـــر صفر تیمش همراه بود. او در آن 

زمان 18 سال و 361 روز سن داشت و جوان ترین بازیکن 

تاریخ اسپانیا طی 55 سال پیش از آن بود که البته بعدها 

این رکورد توسط سسک فابرگاس شکسته شد. حالا در بین 

بازیکنـــان اروپایی تنها جیجی بوفون را با 176 بازی ملی 

بالاتر از خود می بیند و با روندی که در سال های اخیر داشته 

و اگر دچار مصدومیت جدی نشـــود به راحتی می تواند به 

رکورد 200 بازی ملی هم برسد. مدافع رئال مادرید درباره 

رکوردشکنی اش می گوید: »رسیدن به رکوردهای شخصی 

در درجه دوم اولویت است و من حاضرم این 168 بازی ملی 

را بـــه راحتی با یک قهرمانی عوض کنم. به هر حال پس از 

ســـال ها بازی در فوتبال حرفه ای این رکورد پاداش خوبی 

محســـوب می شود و به کسب آن افتخار می کنم. هنوز هم 

پس از گذشـــت سال ها از نخستین بازی ملی ام، هر زمان 

که پیراهن تیم ملی را می پوشم احساساتی می شوم و حس 

و حال ویژه ای دارم.«

دیوید بکام، ســـتاره سابق رئال که زمانی با راموس در این 

تیم همبازی بود در پیامی در اینستاگرامش برای او نوشت: 

»این لحظه ای مهم و فوق العاده برای توست. می خواستم به 

مناسبت انجام صدو شصت وهشتمین بازی ات برای تیم ملی 

اســـپانیا پیامی برایت بفرســـتم. عبور از رکورد کاسیاس 

افتخاری بزرگ برای تو و خانواده ات است و بسیار خوشحالم 

که به این رکورد رســـیدی. به تـــو تبریک می گویم و برایت 

آرزوی موفقیت می کنم.«

در حال حاضر احمد حســـن، دروازه بان معروف مصری با 

184 بازی ملی در دنیا رکورددار اســـت و پس از او محمد 

الدعایه از عربســـتان و کلودیو سوارز مکزیکی قرار دارند. 

رامـــوس با صدر این جدول تنها 16 بازی فاصله دارد و اگر 

تا پایان ســـال آینده میلادی همچنان در تیم ملی حضور 

داشـــته باشد و اسپانیا در یورو 2020 هم بتواند به مراحل 

پایانی صعود کند، رسیدن به این هدف کار چندان سختی 

نخواهد بود. 

احتمالا در جریـــان اتفاق جالبی که در یک برنامه زنده 

ورزشی رخ داد، هستید. جایی که دبیر یکی از هیات های 

دوومیدانی میهمان برنامه بود و از حضور در یک سمینار 

خارجی صحبت کرد و در ادامه دبیر ســـابق فدراسیون 

روی خط برنامه رفت و در راســـتای انتقاد از مسئولانی 

که بدون تسلط به زبان انگلیسی و به صورت نمادین در 

سمینارهای خارجی شرکت می کنند سوالاتی از وی به 

زمان انگلیســـی پرسید که جوابی نداشت! درخصوص 

این مساله و ســـایر مشکلات دوومیدانی ازجمله نتایج 

ضعیف در مســـابقات قهرمانی جهان، سراغ این دونده 

ســـابق رفتیـــم. گفت وگوی »فرهیختگان« با احســـان 

مهاجرشجاعی را در ادامه می خوانید.

شـــرایط دوومیدانی و نتایج ملی پوشان را در مسابقات 

قهرمانی جهان چطور ارزیابی می کنید؟

نتایج قابل پیش بینی بود. موضوع فقط این نیست که ما هزینه 

کنیم، نتایج احســـان حدادی و تفتیان را ببینید؛ اگر درست 

مدیریت می شد نتایج بهتری به دست می آمد. 

مقصر نتایج به دست آمده را فدراسیون می دانید؟

همه اینهـــا به وزارت ورزش بر می گـــردد چون هنوز تکلیف 

فدراســـیون مشخص نیســـت. یک بار گفتند 15 شهریور و 

بعد گفتند 15 مهر، در حال حاضر هم چند روزی از 15 مهر 

گذشته اســـت. بنابراین رئیس فدراسیون حق امضا ندارد و 

درواقع سمتی هم ندارد. وزارت ورزش در این خصوص خیلی 

بد عمل کرده است. شـــما ببینید محمود گودرزی خودش 

ورزشـــی بود اما برخی نتوانستند این موضوع را ببینند. حالا 

نه وزیر ورزشی داریم، نه رئیس کمیته ملی المپیک ورزشی، 

بنابراین باید منتظر این اتفاقات باشیم. 

البتـــه وزارت ورزش درخصـــوص اتفاقـــات دوومیدانی 

بازرسی هایی انجام داده بود. 

بازرســـی چند مورد تخلف پیدا کرد اما کسی به این موضوع 

رسیدگی نکرد تا رئیس بعدی با این مشکلات روبه رو نشود. با 

این همه هزینه چه لزومی دارد رئیس فدراسیون به همه سفرها 

برود آن هم با بیزنس کلاس. نایب رئیس فدراسیون تا عصر جای 

دیگر سر کار است. او هم ریاست کمیته آموزش را برعهده دارد 

و هم کارشـــناس خبره است. مگر یک فرد چقدر می تواند به 

کارهای مختلف مشغول باشد؟ چرا مسئولان هیچ کاری در 

این خصوص انجام نمی دهند؟ ما در کشـــورهای خارجی نه 

مدیرسالاری داریم، نه ورزشکارسالاری. ورزشکار هم با توجه 

به بودجه ای که عادلانه تقسیم شده کارش را می کند، نه اینکه 

80-70 درصد بودجه را به یک ورزشکار بدهند، تمام اینها به 

سیستم ما بر می گردد. 

در یـــک برنامه تلویزیونی هم چالشـــی با رئیس هیات 

لرستان داشتید. ماجرا چه بود؟

تمام این اتفاقات به فدراســـیون و وزارت ورزش بر می گردد. 

رئیس فدراســـیون برای اینکه رای داشته باشد یک نفر را به 

دوره می فرســـتد و یک نفر را به مســـابقات خارجی. در یک 

سمیناری که خارج از کشور برگزار شد کشورها معمولا مربیانی 

را می فرســـتند که در تیم ملی پایه سابقه داشته باشند. این 

سمینار کوچینگ نبود بلکه آموزش می دادند چطور ورزشکار 

به اوج برسد. رئیس هیات لرستان حتی یک شاگرد هم ندارد 

حالا بماند چطور رئیس هیات شـــد، ما افرادی داریم که از او 

بسیار بالاتر هستند اما او که یک کلمه زبان انگلیسی نمی داند 

به این دوره رفته است. 

در اتفاقات فدراسیون دوومیدانی کمبود بودجه را چقدر 

دخیل می دانید؟

من 7- 6 ماه در فدراسیون بودم، اگر بودجه درست مدیریت 

شود مشکل مالی نخواهیم داشت، بلکه مشکل مدیریت داریم. 

سالن شهید کشوری را به راحتی از دست دادند در حالی که 

این ســـالن برای ما درآمدزا بود. پتانسیل زیادی در مجموعه 

آفتاب انقلاب اســـت، کمیته ملی المپیک و وزارت ورزش هم 

بودجه می دهند پس مشکل مالی نداریم مشکل مدیری است 

که همه سفر ها را می رود و دلار می گیرد. 

در حالی از کیهانی انتقاد می کنید که در زمان انتخابات 

حمایت زیادی از وی داشتید!

بله، چون او منتقد تمام این اتفاقات بود، چارچوبی درست کرده 

بودیم که قرار بود ادامه پیدا کند. کیهانی همیشه می گفت 

چرا رئیس فدراسیون  باید این سفرها را برود؟ من هم با خودم 

گفتم که چه فرد خوبی است چون بقیه نامزدها آزمایش خود 

را پس داده بودند. کیهانی در همه استان ها چرخیده و گفته 

بود اسپانسر و پول می آورد اما وقتی که رئیس شد هر کسی 

که سرش به تنش می ارزید را کنار گذاشت. 

افزایش انتقادهای شما از کیهانی ربطی به نزدیک بودن 

انتخابات فدراسیون ندارد؟!

من همان هفته اول فهمیدم. کیهانی تا رای آورد باید یک سری 

نفرات را می آورد که حذف شـــدند. »ما« به »من« تبدیل شد 

همان موقع به او نامه زدم و رونوشـــت آن را برای وزیر و معاون 

وزیر فرستادم و گفتم چه مشکلاتی هست اما کاری از دست 

کسی بر نمی آمد. هیات هایی که با او نبودند قلع و قمع شدند. 

برای وزارت سخت نیست که انتخابات بی طرفی را برگزار کند. 

وزارت حتی می تواند سرپرست هم معرفی کند. 

خودتان در انتخابات شرکت می کنید؟ 

اگر جامعه دوومیدانی بخواهد جلو می آیم. 

مهاجرشجاعی در گفت وگو با »فرهیختگان«: مشکل مالی نه، دوومیدانی مشکل مدیریت دارد

آقایرئیسفقطسفرمیرودودلارمیگیرد
کسی را به سمینار خارجی فرستادند که نه شاگرد دارد و نه زبان بلد است
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شکست ملی پوشان والیبال برابر سامورایی ها
تیم ملی والیبال ایران در نهمین مســـابقه خود در رقابت های جام جهانی 

2019 دیروز مقابل ژاپن، میزبان مســـابقات قرار گرفت که این مسابقه با 

نتیجه 3 بریک و با امتیازهای 25 - 16، 26 - 28، 25 – 13 و 25 - 21 به 

سود ژاپن خاتمه پیدا کرد. پوریا یلی در این بازی 13 امتیاز برای ایران کسب 

کرد و در مقابل یوجی نیشیدا و یوکی ایشیکاوا هرکدام 23 امتیاز برای ژاپن 

به دست آوردند. ایگور کولاکوویچ برای این مسابقه از ترکیب سعید معروف، 

میلاد عبادی پور، پوریا فیاضی، مسعود غلامی، علی اصغر مجرد، پوریا یلی و 

محمدرضا حضرت پور استفاده کرد. تیم ایران امروز در دهمین مسابقه خود 

از ساعت 9:30 به مصاف ایتالیا خواهد رفت. 

 لغو اعزام وزنه برداران به مسابقات جهانی
به دلیل مشکلات مالی

مسابقات وزنه برداری قهرمانی جوانان و نوجوانان 2019 آسیا 27 مهرماه تا 

4 آبان ماه در پیونگ یانگ کره شمالی برگزار خواهد شد . تیم های نوجوانان و 

جوانان ایران تمرینات شان را برای شرکت در این رقابت ها در کمپ تیم های 

ملی دنبال می کردند اما فدراســـیون وزنه برداری دیروز اعلام کرد به دلیل 

مشـــکلات مالی این تیم ها به کره شمالی اعزام نخواهند شد. قرار بود چند 

وزنه بردار دختر نیز به این رقابت ها اعزام شوند و این امیدواری وجود داشت که 

در کره شمالی شاید اولین مدال دختران در رده سنی نوجوانان به دست آید. 

 معاون وزیر ورزش: هیچ فضایی امن تر
از ورزش نیست

مهین فرهادی زاد، معاون توسعه ورزش بانوان وزارت ورزش و جوانان گفت: 

»ابتدا وظیفه داریم از حضور بی نظیر تمام بانوان که با حفظ شان یک زن 

مسلمان در این بازی حضور پیدا کردند و به تشویق تیم ملی کشورشان برای 

کسب نتیجه مطلوب پرداختند، تشکر کنم. همچنین باید از تمامی نهادها 

و سازمان های دست اندرکار مختلف در این موضوع و به ویژه دولت تدبیر و 

امید که حمایتی ویژه برای حضور خانم ها در ورزشگاه داشتند و همچنین از 

تمامی نهادهای تصمیم ساز و تصمیم گیر تشکر کنم. حمایت بسیار ارزشمند 

وزیر ورزش و جوانان که با ایجاد شرایط و فضاهای موردنیاز مقدمات این کار 

را فراهم کرد هم بسیار ارزشمند بود.« 

وی افزود: »امروز ثابت شـــد ورزش محیط بسیار امنی است و خانواده ها به 

راحتی فرزندان جوان و نوجوان حتی نونهال و شیرخوار خود را به این محیط 

می آورند و با همکاری بی نظیر نیروی انتظامی در کمال آرامش یک مسابقه 

را می بینند و بدون هیچ مشکلی به آرامی به خانه های خود باز می گردند. 

هیچ مشـــکل خاصی را برای ورود و خروج بانوان از ورزشگاه ندیدیم و همه 

چیز در کمال آرامش بود.« 

معـــاون وزیر ورزش در پایان تاکید کرد: »هیچ فضایی امن تر از ورزش برای 

زنان و دختران این ســـرزمین وجود ندارد. روز پنجشنبه یک امتحان بزرگ 

بود. دختران ما با نظم و انضباط، هیجاناتی که متناسب با سن شان بود در 

فضایی درست تخلیه کردند و هنگام خروج آرامش کامل داشتند. این آرامش 

که به جامعه تزریق می شود فقط و فقط نتیجه ورزش است.«

منهای فوتبال

دوشنبه ۲۲ مهر ۱۳۹۸   شماره ۲۸۸۵

یونایتد با فناوری های نوین به دنبال خرید
شروع ضعیف منچستریونایتد در فصل جاری رقابت های لیگ برتر انگلیس و 

کسب تنها 9 امتیاز از هشت بازی اول، مدیران این باشگاه انگلیسی را به فکر 

تقویت ترکیب این تیم در نقل و انتقالات آینده انداخته است. طبق گزارش نشریه 

»دیلی میل« انگلیس، باشگاه منچستریونایتد مشترک یک شرکت اسپانیایی به 

نام »دریب لاب« که خدمات مشاوره ای در زمینه بازیکنان فوتبال می دهد، شده 

و قصد دارد با استفاده از فناوری های نوین این شرکت، بازیکنان مناسبی را به 

خدمت بگیرد. »دریب لاب« با استفاده از فناوری هایی که دارد، اطلاعات بازیکنان 

را به صورت جزء به جزء تجزیه و تحلیل می کند. این شرکت با ارزیابی نقاط قوت 

و ضعف بیش از 100 هزار فوتبالیست بالای 16 سال می تواند به باشگاه های 

مختلف در زمینه جذب بازیکنان مناسب کمک کند. 

مانچینی در آستانه رکوردشکنی
روبرتو مانچینی تنها یک پیروزی دیگر تا رسیدن به رکورد 9 برد متوالی ویتوریو 

پوتزو، سرمربی سابق تیم ملی فوتبال ایتالیا فاصله دارد. مردان مانچینی در تیم 

ملی ایتالیا شنبه شب در هفتمین بازی شان در گروه »j« مرحله انتخابی یورو 

2020 موفق شدند میهمان خود یونان را با نتیجه 2 بر صفر شکست دهند و 

صعودشان را به مرحله نهایی این رقابت ها قطعی کنند. ایتالیا هنوز سه بازی 

دیگر تا پایان مرحله انتخابی یورو 2020 دارد که این بازی ها فرصت خوبی 

در اختیار مانچینی قرار می دهند تا نام خود را در کتاب رکوردهای تاریخ تیم 

ملی ایتالیا به ثبت برساند. ایتالیای تحت هدایت روبرتو مانچینی هشت بازی 

متوالی  قبلی اش در تمامی رقابت ها را برده است و اگر سه شنبه شب هم بتواند 

لیختن اشتاین را در خانه این تیم شکست دهد، به بالاترین رکورد ثبت شده 

برای کسب بردهای متوالی که 9 بازی است، می رسد. این رکورد در فاصله 

سال های 1938 تا 1939 توسط ویتوریو پوتزو به ثبت رسیده است، کسی 

که اولین قهرمانی  های ایتالیا در جام جهانی)1934 و 1938( را کسب کرد. 

مسی به تیم ملی برمی گردد
لیونل اسکالونی، سرمربی تیم ملی فوتبال آرژانتین اعلام کرد لیونل مسی 

را با پایان محرومیت سه ماهه اش، در ماه نوامبر دوباره به اردوی آلبی سلسته 

فراخواهد خواند. مسی به دلیل انتقادهای تندش از مسئولان کنفدراسیون 

فوتبال آمریکای جنوبی در ماه آگوست و متهم کردن آنها به فساد و جانبداری از 

برزیل، در رقابت های کوپا آمه ریکای سال 2019، سه ماه از همراهی تیم ملی 

آرژانتین محروم شد. مسی به سبب این محرومیت، شانس همراهی تیم ملی 

فوتبال آرژانتین در بازی های دوستانه مقابل تیم های ملی مکزیک و آلمان را از 

دست داد و بازی بعدی این تیم مقابل اکوادور را هم از دست می دهد. 

اسکالونی گفت: »در حال حاضر مسی به دلیل محرومیت ما را در بازی مقابل 

اکوادور همراهی نمی  کند. سرخیو آگرو هم نیست، چون مشکلاتی دارد و در 

حال حاضر در تیم باشگاهی  اش هم صددرصد آماده نیست. با این حال هر دوی 

آنها مطمئنا ماه آینده در تیم حضور خواهند داشت.« 

فوتبال جهان
سیامک خاجی

 مترجم

تیاگو: شاید در بایرن بازنشسته شوم

تیاگو آلکانترا با 28 سال سن هنوز سال ها فرصت بازی دارد و به چیزی که 

فکر نمی کند، بازنشستگی است. وی در مصاحبه ای که با سایت باشگاهش 

انجام داد، این احتمال را داد که تا پایان دوران فوتبالش، بایرنی مانده و در 

همین تیم آلمانی، کفش هایش را بیاویزد. 

تیاگو گفت: »در پاسخ به این موضوع که علاقه مندم بایرنی بمانم یا نه، 

تنها خودم نمی توانم به تنهایی تصمیم گیرنده باشم بلکه به باشگاه 

هم بستگی دارد. در اینجا احساس راحتی می کنم و خانواده ام هم 

بسیار خرسند هستند. مونیخ شهری بسیار زیبا و خوبی برای 

زندگی است.«

تیاگو که تاکنون برای تیم ملی اسپانیا 35 بازی کرده 

کادمی بارسلوناست.  و دو گل زده، پرورش یافته آ

ستاره تکنیکی در مدت 6 سال حضورش، 204 بازی 

برای تیم بوندس  لیگایی انجام داده که 28 گل زده و 

37 پاس گل داده است. 

PSG به دنبال تمدید قرارداد نیمار

نشریه »Le10Sport« فرانسه مدعی شد مدیران باشگاه پاری سن ژرمن به دنبال 

تمدید قرارداد نیمار هستند، این در حالی است که قرارداد کنونی این بازیکن با 

پاریسی ها در سال 2022 به پایان می رسد.

این مهاجم 27 ساله پس از اینکه بازگشتش به بارسلونا منتفی شد، این فصل 

عملکرد خوبی از خود ارائه کرده و رفتار او در زمین و خارج از زمین سبب 

شده تا لئوناردو، مدیر ورزشی تیم پاری سن ژرمن نظرش درخصوص 

فروش او را تغییر دهد و حتی به فکر تمدید قرارداد دوساله نیمار و 

حفظ او تا سال 2024 بیفتد. 

نیمار در تابستان اخیر پس از دو سال حضور در 

جمع پاریسی ها به فکر بازگشت به بارسلونا 

افتاده بود، اما پس از کش وقوس های 

PSG ماند و  فراوان این بازیکن در 

بحث انتقال وی به جمع آبی اناری ها 

منتفی شد. 

توافق یونایتد با مانژوکیچ

ماریو مانژوکیچ در مذاکراتی که با مدیران باشگاه منچستریونایتد داشته، آمادگی 

خود برای پیوستن به این تیم در پنجره زمستانی نقل و انتقالات را اعلام کرده اما 

باشگاه یوونتوس حاضر نیست او را به عنوان بازیکن آزاد از دست بدهد. مانژوکیچ 

در این فصل نه تنها در فهرست بازیکنان یوونتوس برای لیگ 

قهرمانان اروپا جایی ندارد بلکه در سری A  هم به میدان 

نرفته است. او در برنامه های مائوریتزیو ساری، سرمربی 

یوونتوس جایی ندارد و اخیرا هم با یکی دو تیم قطری 

وارد مذاکره شد. که درنهایت این مذاکرات نتیجه ای 

نداشت. طبق اعلام نشریه »اکسپرس« انگلیس 

مانژوکیچ به منچستریونایتد گفته است 

مشکلی برای پیوستن به این تیم ندارد اما 

یوونتوس همچنان بابت فروش بازیکنی که 

یک سال دیگر با او قرارداد دارد، 10 میلیون 

یورو می خواهد. 

بهاره محمدی
 روزنامه نگار

کاپیتان اسپانیا رکورددار
بیشترین بازی در تاریخ این کشور شد

راموس در اندیشه 
200 بازی ملی


